
 
Referat skolebestyrelsesmøde mandag d. 20.6.2022 

kl. 18.15-20.00 afd. Søndre 

 

Afbud:  

Referent: Dorthe Rohwer 

 

Elevråd deltager i punkt 1-3 

0. Godkendelse af dagsorden  
Godkendelse af referat   
5 min 

Dagsordenen er godkendt – trafik, den nye ledelse sættes under 
evt. 
Referatet er godkendt 

 

1 Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
15 min 

Intet nyt. 
Opfølgning på boden – Maggi vil gerne deltage i et elevrådsmøde i 
det nye skoleår. SORA følger op. 
 

2 Nyt evalueringssystem 
v. skoleleder 
15 min 

Fra næste skoleår er der nye rammer for test, evaluering og 
skoleudvikling i folkeskolen.  
Der er fra Børne- og undervisningsministeriet udsendt et faktaark, 
der nøje beskriver de nye initiativer og værktøjer.  
Skolebestyrelsen har fået til opgave at udarbejde principper for 
især meddelelsesbog til dialog ml. skole og hjem. 
STUK udsender ultimo juni 22 en vejledning, der kan give 
inspiration til skolernes arbejde med meddelelsesbogen. Her vil de 
lovgivningsmæssige krav være forklaret, og der vil være 
inspiration til arbejdet med lokalt at fastlægge nærmere rammer 
for meddelelsesbogen. 
Der skal ikke længere udarbejdes kvalitetsrapporter. De erstattes 
af skoleudviklingssamtaler, der skal gennemføres minimum en 
gang årligt, hvor der vil være fokus på dialog og samarbejde om 
relevante indsatser fremfor fokus på afrapportering og skriftlig 
dokumentation.  
Kommunalbestyrelserne i samarbejde med skolerne har en dialog 
om udfordringer og muligt udviklingsarbejde, der kan forbedre 
resultaterne for skoler, der er på udviklingslisten. Der udarbejdes 
en udviklingsplan. Udviklingsplanen er et lokalt værktøj. 
Udvalget Sammen om skolen anbefaler, at vi pt. tager den med ro. 
 

3 Møde med politisk udvalg 
Orientering   
v. skoleleder 
10 min 

Der har for nylig været afholdt et politisk møde med Børne og 
familieudvalget. 
Man har taget følgende med sig: 
Vigtigt at stoppe op og lige trække vejret før en vigtig beslutning 
tages. 
Tidspunktet for afholdelse af mødet var ikke optimalt. 
Det gode samarbejde var overskriften og handlede om 
paradokstænkning, hvor det er væsentligt at stoppe op og sætte 
en tvivl på sagen, før en beslutning tages. Er man som person 
handlekraftig, kan det være sundt at stoppe og være i tvivl.  
Det handlede også om konfliktløsning, og her oplevede SB lokalt, 
at der ingen problemer er. 



 
Vigtigt som SB-medlem at huske på sin rolle som 
bestyrelsesmedlem ved forældrehenvendelser. 
Der var elementer, som kan bringes med ind i den nye bestyrelse.  
 

4 Økonomi  
Orientering   
v. skoleleder 
10 min 

Ved årets planlægning af budgettet var der budgetteret med en 
buffer på knap 1%. Denne buffer er efterhånden mere end spist 
af: 
Stigende Varme- og elregning ca. 500.000 
Forhold på centeret 350.000 
Regulering af budget til El og Varme -200000 kr. 
Samt omkostninger vedr. afsked. 
Neutralt resultat for året 2022 forventes pt. 
 
Mariehønen (SFO Center) kan være usikker, da det er uvist om der 
fortsat vil være behov herfor hos nogle børn. 
 

5 Afsked med afgående 
medlemmer 
v. skoleleder 
30 min 

Der er 3 afgående medlemmer, der stopper. 

Kenneth, Rene og Jeanett fik en kæmpe tak og en lækker kurv. 

6   Status medarbejdere og 
ansættelser 
Status 
v. skoleleder 
10 min 

Der er ansat følgende: 

• Anna Sabrina tilknyttes udskolingen (tysk især) 

• Jonna til Stenderup, indskolingen 

Der er indkommet en opsigelse dd. på pædagog i G-klassen. 

Opslag er udsendt, og der er ansættelsessamtaler inden 

sommerferien. 

Syg medarbejder. 

Andre langtidssyge er kommet i gang igen. Der mangler kun 1 

at komme op i fuld tid. 

Afskedsreception på mandag for medarbejder. 

Efter sommerferien er der flere 25 års jubilarer hen over 

efteråret. 

 

7 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i 

almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

10 min 

Intet fra formanden. 
 
Forsinkelse i planlægningen er opstået af flere årsager, herunder 
nye ringetider, løbende dialog med medarbejderne, ændringer i 
teamssamsætning samt hvem der skal være omkring en gruppe 
børn, bl.a. kommer der flere nye små elever ind, og der forsvinder 
nogle af de ældste børn. En proces, der har taget tid og fortsat er i 
gang. Dertil kommer, at økonomien er rødglødende (- kr. 
800.000). Desuden hænger Center og G-klassen sammen i 
planlægningsmæssig øjemed. 



 

 

 

 

Dagsorden konstituerende skolebestyrelsesmøde mandag d. 20.6.2022 

kl. 20.00-20.45 afd. Søndre 

 

Afbud: Christina fra Stenderup 

Referent: Dorthe Rohwer 

 

70 % af ledelsesopgaverne blev ændret ved årets start med 
ansættelse af de to nye ledere. Ledelsen er således ophængt af 
driften. 
 
Dimission er på onsdag d. 22/6. Det er i år et fællesarrangement 
for årgangen. 
 
Kommende 7. årgang klassesammenlægning: de nye klasser er 
udsendt i fredags. Der er info-møde i morgen, tirsdag for elever og 
forældre. 
 
Der har i dag været fyraftensmøde på kommende 3. årgang ift., 
hvordan vi organiserer forhold omkring kommende 3. årgang. 
 
Sidste skoledag for 9. kl. blev afholdt i dag. Det er gået fint, mens 
de var på skolen. Herefter gik de på Engen, som skolen ikke er en 
del af.  
 
 

8 Evt.  
 

Trafik: Der er udsendt en mail med orientering om, hvad status er 
på bestyrelsens ønsker til trafikale forhold omkring afd. Søndre. Vi 
afventer at se, hvad budget 2023 medgiver. Punktet tages op i den 
nye bestyrelse august/september. 

0. Godkendelse af dagsorden  
 

Godkendt  

1 Konstituering af 
skolebestyrelsen pr. 1. aug 2022 
 
Valg af formand 
Valg af næstformand 
 
v/skoleleder 

Præsentation af de 6 fremmødte SB-medlemmer samt 1 
suppleant.  
Dorthe, Maggi, Janni, Anna Louise, Tim, Nina (rep. Center og G-
klasse samt Lasse (suppleant og fra Stenderup). 
 
Det kræver fysisk fremmøde at stille op som formand og 
næstformand. 
 
Valgets udslag blev: 
Formand: Dorthe Meier 
Næstformand: Margit Bilde Schröter 
 
NB – Det blev besluttet at første møde i den nye bestyrelse som 
første opgave at reviderer forretningsordenen. 



 

 

 

I den sammenhæng blev det aftalt at suppleant kan deltage i SB-
møder efter relevans og modtager al post, bilag samt 
dagsordener. 
 
Det forskudte valg gør at forretningsordenen bør ændres, sådan at 
der konstitueres hvert 2. år, når der har været nyvalg. 
 

2 Opstart 
v. skoleleder 

Froslag til indhold af første møder: 
 
Forvaltningen arbejder med kursus 
Kursus – skole og forældre 
Forretningsorden 
Rundvisning skolen 
Møde ledelsesteamet 
Årshjul 
Principper - politikker 
 
Nye evalueringstiltag – proces 
Budgetreguleringer 
 
Underskrift af tavshedserklæringer 
 
Mobilpolitik – ny viden på området – proces 
 

3 Mødekalender 22/23  

Nyt mødetidspunkt er mandage kl. 18-20:30 

Mandag d. 22/8 – afd. Søndre 
Mandag d. 26/9 – afd. Stenderup 
Mandag d. 31/10 - SØ 
Mandag d. 5/12 - SØ 
Mandag d. 9/1 - ST 
Mandag d. 6/2 - SØ 
Mandag d. 20/3 - SØ 
Mandag d. 8/5 - SØ 
Mandag d. 12/6 - SØ 

 

4 Evt.  


